
 

 

Ranné zamyslenia – MS 2019 –  
 
I. Sviatosť manželstva sa láskou stáva svätým miestom 
 
Jeden starý rabínsky príbeh hovorí, ako sa vyberalo miesto, kde 
mal byť postavený Boží chrám. Dvaja bratia obrábali jedno pole 
a spravovali spoločný mlyn. Každý večer si rozdelili 
dopestované obilie a každý z bratov si svoj podiel zobral 
domov. 
Jeden brat bol slobodný, druhý ženatý a mal veľkú rodinu. Slo-
bodnému bratovi prišlo na um, že jeho ženatý brat a jeho 
početná rodina istotne potrebujú viac obilia ako on, a tak sa v 
noci tajne prikradol k bratovej sýpke a dal mu časť zo svojho 
podielu. Ženatý brat rozmýšľal nad tým, že jeho brat nemá deti 
a že sa o neho v starobe nebude mať kto postarať. Záležalo mu 
na budúcnosti brata, preto každú noc vstával a potajme nosil 
obilie do sýpky svojho osamelého brata. 
Raz v noci sa stretli na polceste medzi sýpkami a každý z nich 
pochopil, čo robí ten druhý. Objali sa a príbeh sa končí slovami: 

„Boh videl, čo sa stalo, a povedal, „Toto je sväté miesto - 
miesto lásky - tu nech mi postavia chrám.“ Sväté miesto je 
tam, kde sa Boh dáva spoznať svojmu ľudu, „kde sa ľudia 
navzájom spoznávajú v láske.“ 
Manželstvo má byť takýmto posvätným miestom, miestom 
vzťahu, ktorým sa svetu hlása Božia láska. Všimnite si, prečo 
nás tento príbeh tak dojíma: dvaja ľudia, ktorí si viac všímajú 
problémy toho druhého než svoje vlastné. V sebeckom 
manželstve je to presne naopak; manžel i manželka sa 
nazdávajú, že jeho, či jej trápenie je väčšie a na druhej strane 
nenachádza pochopenie. 
Dvaja ľudia, ktorí si viac všímajú problémy toho druhého než 
svoje vlastné – to je Sväté miesto... 
 
 
 
II. Kde je dnes Kána? Tam kde je Mária... 
 

Veľmi zaujímavú skutočnosť povedal pápež František o Káne: 
„Ak sa Mária v Káne Galilejskej prihovorila u Ježiša, aby 
vykonal prvý zázrak, teraz bdie a prihovára sa v každej svätyni 



 

 

nielen u svojho Syna, ale aj u každého z nás (každé sviatostné 
manželstvo je svätyňa v ktorej je prítomný Máriin Syn), aby 
sme si nenechali odcudziť bratstvo tými hlasmi a ranami, ktoré 
vyvolávajú rozdelenie a štiepenie. Komplikované a smutné 
zážitky z minulosti netreba zabúdať či popierať, ale nemôžu byť 
ani prekážkou či argumentom, brániacim vytúženému 
manželskému spolunažívaniu. 

 
III. Na ťažkosti sa pripravujeme budovaním pekného 
vzťahu 
 

Vlado sa vrátil domov po ťažkom dni v práci, sa manželka 
sťažovala na hluk a svoje problémy a nikdy nekončiace domáce 
práce.  
On sa na ňu podráždene osopil:  

• „Chceš snáď, aby som zostal doma a staral sa o 
domácnosť, a ty pôjdeš do roboty?“  

Chápete to?  
Nemohol vyriešiť jej problémy.  
Čo od neho teda chcela? 
Poviem vám, že chcela byť len vypočutá, pochopená a videná.  
Chcela cítiť, že ju napriek tým problémom, vyčerpanosti a 
neupravenému výzoru stále miluje a že mu je ľúto, že sa trápi a 
že by urobil všetko pre to, aby to zmenil. 
Tá zmena sa stala po jednom letnom manželskom podujatí.. 
Život v obnovenom manželstve si obaja užívali.  
Obaja verili, že ich čaká „dlhý a šťastný spoločný život“, no 
potom prišla ďalšia tragédia. 

Zuzane diagnostikovali rakovinu v terminálnom štádiu. 
Nasledoval osemmesačný boj a on mal teraz možnosť 
prejavovať lásku veľmi konkrétnym spôsobom. Starať sa o 
vážne chorého človeka je nesmierne ťažké, ale on to zobral ako 
šancu „dokázať jej, ako veľmi ju miluje“. 
Napriek tomu, že Zuzana dostala najlepšiu starostlivosť, boj s 
rakovinou prehrala a zomrela. Poslednýkrát vydýchla v kruhu 
svojich najbližších a priateľov, držiac za ruku svojho 
milovaného manžela. 
Vlado cítil, že ich spoločné manželstvo malo trpkosladkú 
príchuť. Bolesť bola súčasťou ich obnovy. Keď sa stali 
najlepšími priateľmi, keď konečne pochopil, že láska má väčší 



 

 

zmysel než dominancia, vtedy sa s ňou musel rozlúčiť.  
No sladké boli spomienky na neobvyklú lásku, pretože vedel, 
že zažil niečo, po čom väčšina z nás túži, no mnohí to nikdy 
nenájdu; že zakúsil pravé hlboké duchovné spoločenstvo. 
Takto sa prejavila sila a láska sviatostného manželstva - práve 
v týchto chvíľach životných ťažkostí.  
 
IV. Je ľahké milovať?  
 
 

Všetci kresťania sú Božie deti, a tak láskou k blížnym 
robíme veľkú radosť nebeskému Otcovi. 

Kresťanská láska sa však najviac prejavuje, keď milujeme 
tých, ktorých je ťažké milovať, a nezameriavame svoju 
lásku len na tých bezproblémových a na ľudí, čo si ju 
zaslúžia. 

Je náročné milovať tak, ako nás k tomu pozýva Ježiš. Na 
jednej strane je ľahké milovať Boha, veď Boh nesmrdí. 
Nepáchne mu z úst. Boh sa nám za láskavosť neodplatí 
zlom. Boh nenadáva. Ježiš nám riadne naložil, keď lásku 
k Bohu prepojil s láskou k iným ľuďom. 

Boh nám dáva na výber, koho budeme milovať. 
Môžeme si vybrať. Ak sa nám neskôr zdá ťažké žiť lásku 
v praxi, čo nás oprávňuje, aby sme toho človeka prestali 
milovať? Boh nám neprikazuje, aby sme vstúpili do 
manželstva; ponúka nám to ako jednu z možností. Ak už 
žijeme v manželstve, nemôžeme milovať Boha a pritom 
nemilovať svoju manželku alebo manžela. 

Znamená to, že sa vzdávame a nekonáme, k čomu nás 
Ježiš volá. Keď nie som schopný milovať svoju ženu, ako 
môžem milovať svojich otravných kolegov? Ako môžem 
milovať narkomana alebo alkoholika? Pravdaže, niekedy 
býva náročné ľúbiť vlastnú ženu, lenže práve na to je 
manželstvo - aby sme sa v ňom láske učili. 

 

V. Obšťastňovať svojich 

 

Napriek tomu, že mladí muži v Izraeli mali slúžiť Bohu 
vo vojnách, Boh urobil jednu výnimku. Nachádzame ju 
v knihe Deuteronómium: „Ak sa niekto len nedávno 



 

 

oženil, nemusí ísť na vojnu, ani nech sa mu nedáva 
nejaká verejná povinnosť, ale bez viny zostane doma, 
aby sa mohol rok tešiť so svojou manželkou.“ (Dt 24, 5) 

Napadlo ťa niekedy, že by Boh odo mňa chcel, aby som 
obšťastňoval svoju ženu. Myšlienka, že Boh odo mňa 
chce, aby som mu slúžil tak, že sa budem usilovať, aby 
bola moja žena šťastná, nás zaskočí. 5. verš 24. 
kapitoly v knihe Deuteronómium hovorí síce len o 
prvom roku manželstva, no logicky nám z toho 
vychádza, že manželia by mali premýšľať, ako si 
navzájom môžu robiť radosť a zároveň sa tešiť z toho, 
že tým robia radosť aj Bohu. 

V praxi to znamená napríklad toto: Manžel, ktorý sa 
snaží rozveseliť svoju ženu, slúži Bohu. Manželka, ktorá 
chce, aby s ňou muž mal nezabudnuteľný zážitok z 
milovania, slúži Bohu. Manžel, ktorý sa obetuje, aby si 
jeho žena mohla oddýchnuť, keď to potrebuje, miluje 
Boha. 

Keď Ježiš povedal: „Milovať budeš Pána, svojho Boha... 
miluj svojho blížneho,“ odstránil múry, ktoré nás 
rozdeľujú a láske otvoril dvere dokorán. 

Božej láske dal väčší rozmer, ako si dokážeme predstaviť. 
Je to prorocké slovo pre terajší svet. 
 
 
VI. Byť verným nie je ľahké 
  
 
Kto si myslí, že zostať verným je ľahké, je na omyle. Otto 
Piper, profesor Nového zákona, poukazoval na skutočnosť, že 
„v manželskom zväzku je vždy aj štipka nedôvery.“ Preto si 
mladomanželia sľubujú že sa budú milovať „až kým ich smrť 
nerozdelí“, lebo vieme, že ich sľub bude v našej spoločnosti 
ťažko skúšaný! Nemusíme si verejne sľúbiť, že sa budeme 
starať o živobytie a vhodné ošatenie. 
V pôvodnom pláne Stvoriteľa teda nestojí, že muž si vezme 
ženu a potom, ak to nepôjde, ju prepustí - hovorí pápež 

František.  
Nie.  



 

 

Ale muž a žena sú povolaní, aby sa v manželstve vzájomne 
spoznávali, dopĺňali sa a pomáhali si. A ten istý evanjeliový text 
nám realisticky pripomína, že muž a žena, povolaní k životu vo 
vzťahu a láske, sa môžu k sebe bolestivo zachovať a ich láska 
sa ocitne v kríze. Ale Ježiš nepripúšťa nič, čo by mohlo viesť ku 
stroskotaniu vzťahu. Tým chce potvrdiť Boží plán, v ktorom 
vyniká sila a krása ľudského vzťahu. 
„Ak je manželstvo pre mnohých sklamaním, môže za to ich 
nečinná viera. Ľudom sa nepáči, že Božie požehnanie nájdu iba 
vtedy, keď ho vytrvalo hľadajú (porov. Mt 7, 7 a Lk 11, 9). 
Manželstvo je dar : úloha, ktorú treba splniť.“ 
Neutekajte z manželských bojov. Prijmite ich. Usilujte sa 
prostredníctvom nich rásť. Primknite sa skrze ne bližšie k Bohu 
a pripodobňujte sa Ježišovi Kristovi. 
Kresťanstvo bez existencie Neba nedáva veľký zmysel. Na 
pomoc prichádzajú aj takéto príbehy, ktoré nás povzbudzujú 
k tomu, aby sme Boha Otca dávali na prvé miesto v našich 
životoch.  
Malé dievčatko si od istého času večer pred spaním hodilo 

papuče hlboko pod posteľ. Mamička sa ho pýtala, prečo si to 
urobila? Vieš, mami, odpovedalo dievčatko, poradila nám to 
pani katechétka, pretože ráno, keď si ich chcem vytiahnuť, 
musím si kľaknúť a to mi pripomenie, že celý deň mám venovať 
Bohu – a na kolenách sa môžem modliť. 
 
VII. Pohľad na moje manželstvo  

 

Čomu sa v ňom učím? Ako v ňom rastiem? V čom mi  

z pohľadu večnosti prináša úžitok?  

Možno vďaka týmto otázkam zistíte, že sa vám vaše 
bremeno zdá aspoň o trošku ľahšie. No ešte dôležitejšie 
je, ako vás manželstvo privádza bližšie k Bohu, formuje 
podľa vzoru Ježiša Krista a napĺňa šťastím. Pozrite sa na 
svoju situáciu optikou večnosti, ako to robil apoštol 
Pavol: „Ale ak sme deti, sme aj dedičia: Boží dedičia a 
Kristovi spoludedičia; pravda, ak s ním trpíme, aby sme 
s ním boli aj oslávení. A myslím, že utrpenia tohto času 
nie sú hodny porovnávania s budúcou slávou, ktorá sa 
nás má zjaviť.“ (Rim 8, 17 - 18) 

Manželská láska sa nachádza celá úplne v Božej láske... 



 

 

Prirovnanie: zmiešame dobré vína a výsledok je najlepšie víno 
lepšie ako to čo bolo na začiatku 
Víno manželov je zmiešané v synergii s Božím vínom... A 
výsledok je dobré víno. 
Je tam potom jedinečné víno pre každé manželstvo. 
Nie iba vaša láska nie len Božia láska ale je v tom Synergia 
vašej a Božej lásky.  
Svätý Duch necháva dorásť každého do nového srdca. 
Manželia sú povolaní žiť z tejto lásky ktorou Kristus obetoval 
seba samého na kríži. Manželia keď sa každé ráno zobudia si 
majú uvedomiť a pamätať na to ako ich Kristus obdaroval týmto 
svojím darom treba pamätať na to že sa dá žiť. S tou istou 
láskou ako sa Kristus obetoval na kríži tak by si mal milovať 
svojho manžela svoju manželku - lebo telo obetované z lásky 
ste povolaní aby ste v tejto láske žili a v tejto láske rástli... 
Tieto pohľady to nie je vrchol mystiky to je nebezpečenstvo že 
si budeme myslieť že sme povolaní iba k dokonalosti mystika 
nie je len pre niektorých ale je to pre všetkých lebo všetci sú 
povolaní ku svätosti... 

 
 


